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حســاس  روزهــای  سیاســی/  گــروه 
مذاکــرات اســت و امریــکا باید تصمیم 
سیاســی خــود را بگیــرد که آیــا مصمم 
اســت بهــای بلیــت ورود بــه اتــاق 5+1 
را   2015 توافــق  عضــو  کشــورهای  و 
بپــردازد یــا خیــر؟ درحالــی بســیاری از 
ناظران بین المللی منتظر نتایج نهایی 
گفت وگوهای وین هســتند که مذاکرات 
در مــرز توافــق یا عدم توافق قــرار دارد. 
گفته معــروف دیپلمات ها درخصوص 
اینکــه یــا در مــورد همــه چیــز توافــق 
می شــود یــا در مــورد هیــچ چیــز توافق 
نخواهــد شــد اکنــون بهتــر از هــر زمــان 
دیگر خود را نشان داده است. در همین 
خصوص حســین امیرعبداللهیان وزیر 
امــور خارجــه کشــورمان روز شــنبه در 
توئیتی نوشــت: »ما با جدیــت در حال 
بررســی متــن توافق هســتیم. امــروز با 
آقــای بــورل تلفنــی گفت وگــو داشــتم. 
همــکارم آقــای باقــری نیــز بــا مــورا در 
تمــاس و مشــورت اســت. همــه بــرای 
رســیدن بــه توافــق خــوب در تلاشــیم. 
خطــوط قرمــز خــود را به طــرف غربی 
منعکــس کرده ایــم. در صــورت وجــود 
اراده واقعی آنهــا، آماده توافق خوب و 

فوری هستیم.«
ë  روایــت کذب از جلســه شــورای عالی 

امنیت ملی
بــا بازگشــت علــی باقــری مذاکــره 
کننــده ارشــد جمهــوری اســلامی ایران 
و برگزاری جلســه شــورای عالی امنیت 
ملی مســئولان عالی کشــور به بررســی 
آخریــن وضعیت مذاکــرات پرداختند. 
همزمــان بــا ایــن جلســه گمانه زنی هــا 
درخصوص سرنوشت مذاکرات شدت 
گرفــت. برخــی رســانه ها با خبرســازی 
از محتــوای جلســه اخبــار کذبــی راهم 
منتشــر کردنــد کــه بــا واقعیــت فاصله 
دارد. بــه عنوان نمونه خبرهای منتشــر 
شــده درخصــوص برگــزاری جلســه در 
بــرای  انقــلاب  معظــم  رهبــر  حضــور 
بررســی رونــد مذاکــرات ویــن واقعیت 

نداشــته و تنها از جنــس گمانه زنی های 
رســانه ای است. نورنیوز رســانه نزدیک 
بــه شــورای عالــی امنیــت ملــی ضمن 
تکذیــب ایــن خبــر نوشــت: »مذاکرات 
ویــن یکــی از پرونده هــای امنیــت ملی 
اســاس  بــر  آن  ابتــدای  از  کــه  اســت 
نهادهــای  ســوی  از  جــاری  رویه هــای 
ذی ربــط هدایت، مدیریت و اجرا شــده 
و هرگونه تصمیم گیری پیرامون آن نیز 
در همیــن مســیر ادامه خواهد داشــت. 
بدیهی است اطلاع رسانی در مورد این 
پرونــده همچــون گذشــته در زمان های 
لازم توسط مسئولین پرونده و نهادهای 

مربوطه انجام می شود.«
ë  در جلســه شــورای عالــی امنیت ملی

چه گذشت؟
رئیــس مجلــس بــه عنــوان یکــی از 
حاضران در جلسه شورای عالی امنیت 
ملی روز گذشــته در جلسه ای غیرعلنی 
آخریــن  درخصــوص  را  توضیحاتــی 
روند مذاکــرات به نماینــدگان مجلس 
فراکســیون  رئیــس  آبــادی  نــوش  داد. 
دیپلماســی بین المللــی و منافــع ملی 
مجلــس در این خصوص گفــت: آقای 
قالیبــاف توضیحاتی درباره جلســه روز 
گذشته شورای عالی امنیت ملی مطرح 
کردنــد که ایــن جلســه با حضــور آقای 
باقری رئیس تیم مذاکره کننده تشکیل 
شده است و بحث های بنیادی و اصولی 
در آن مطــرح شــده اســت لــذا حتمــاً 
راهــکار مناســبی بــرای تصمیم گیــری 
خــوب و مذاکره خوب اتخاذ می شــود و 
بموقــع بحث هــا در تیم مذاکــره کننده 

دنبال خواهد شد.
ë  مجلس از مذاکره کننــدگان حمایت

می کند
ســخنگوی هیــأت رئیســه مجلــس 
نیــز جزییاتی از جلســه غیرعلنی دیروز 
را  ویــن  مذاکــرات  دربــاره  نماینــدگان 
تشــریح کــرد و گفــت: در ایــن جلســه 
تأکید بر این اســت کــه امریکایی ها باید 
ضمانــت بدهنــد. ســیدنظام موســوی 

افــزود: در مذاکرات هســته ای در درجه 
اول بایــد قانون اقدام راهبردی مصوب 
مجلس در نظر گرفته شود. چهارچوب 
مذاکــرات باید در همین مســیر باشــد؛ 
مجلس بر این موضوع نظارت می کند 
و مــا از مذاکره کننــدگان در چهارچوب 
منافــع ملــی حمایــت می کنیــم. وی با 
اشاره به سخنان رئیس مجلس شورای 
اسلامی در جلسه غیرعلنی افزود: آقای 
قالیبــاف تأکید کــرد موضوع هســته ای 
برای ما مهم است و از حقوق هسته ای 
خــود عــدول نمی کنیــم و هــر مذاکــره 
و توافقــی بایــد حقــوق هســته ای مــا را 

تضمین کند.
ë  هنــوز موضوعــات حــل نشــده باقــی

است
احمــد علیرضا بیگی نماینده مردم 
تبریز  اما جزئیات بیشتری از این جلسه 
غیرعلنــی را خبری کــرد و گفت: »آقای 
قالیباف در این جلســه عنوان کرد دیگر 
کــه در مذاکــرات بمانیــم  ایــن ســؤال 
یــا نمانیــم مطــرح نیســت، ما بایــد در 
مذاکــرات بمانیــم و آن را پیش ببریم. 
ایــن موضــوع  رئیــس مجلــس گفــت 
مطرح است که باید چگونه مذاکرات را 
پیش ببریم تا برای ما انتفاع اقتصادی 
انتفــاع  ایــن  در  البتــه  باشــد،  داشــته 
اقتصادی حفظ ساختار هسته ای ایران 
بــر هــر چیــز دیگــری تقــدم دارد یعنی 
این طــور نیســت کــه مــا بگوییــم ســود 
اقتصادی ببریم و از سوی دیگر ساختار 
هسته ای مان را از بین ببریم.« نماینده 
قالیبــاف  »آقــای  کــرد:  اعــلام  تبریــز 
اظهــار کــرد کــه در مذاکرات بخشــی از 
خواســته های ما برآورده شــده اما هنوز 
موضوعات حل نشــده ای وجود دارد که 
بیشتر به تضمین ها بازمی گردد، ما هم 
متوجه هستیم که این موضوع مستلزم 
زمان اســت و مــا هم خودمــان را ملزم 
می دانیــم کــه تعهدات مــان پایاپــای و 
متعادل انجام شــود. آقــای قالیباف در 
ایــن نشســت همچنیــن عنوان کــرد که 

»ایران« از پافشاری تهران بر شروط اساسی خود جهت رسیدن به توافق خوب گزارش می دهد

اجماع بر حراست از خطوط قرمز

ش
ـر

بـ
 نشست فوق العاده کمیسیون امنیت ملی

با حضور وزیر امور خارجه

یکــی دیگــر از موضوعاتــی کــه روی آن 
تأکید داریم بحث پادمان است که باید 
حل و فصل شــود و علامت سؤال هایی 
که  روی فناوری هسته ای ما وجود دارد 
برطــرف شــود و تحریم هــا بخصــوص 
تحریم های هســته ای برداشــته شود.« 

علیرضابیگــی گفــت: »رئیس مجلس 
مذاکــرات  کــه  کــرد  عنــوان  پایــان  در 
هنــوز نهایــی نشــده و نتیجــه مذاکرات 
در  را  تأییــد  و  تصویــب  مراحــل  بایــد 
ســاختارهای نظام جمهوری اســلامی 

ایران طی کند.«

ë بازگشت علی باقری به وین
مذاکرات دور هشــتم به دلیل عدم 
اراده سیاسی امریکا و تلاش این کشور 
بــرای حفــظ خاصیــت بحــران ســازی 
توافــق  در  بــاز  موضوعــات  و  برجــام 
مذاکــرات  طولانی تریــن  از  احتمالــی 
وین شــده اســت. با این وجــود خبرها 
حکایت از این موضوع دارد که شورای 
عالــی امنیــت ملــی در آخرین جلســه 
خــود بــا بررســی رونــد و نتایجــی کــه 
تاکنــون از مذاکرات وین حاصل شــده 
بــر ضرورت تحقق مطالبــات قانونی و 
منطقــی ایران کــه در محدوده خطوط 
قرمــز کشــورمان قــرار دارد تأکید کرده 
کننــده  مذاکــره  باقــری  علــی  اســت. 
ایــران نیــز  ارشــد جمهــوری اســلامی 
شــب گذشــته )یکشــنبه( با دســتور کار 
مشــخص بــرای پیگیــری مذاکــرات با 
هــدف حــل مشــکلات باقی مانــده که 
حصــول توافق را با چالش های مهمی 
نمــوده  مواجــه  امریکایی هــا  ســوی  از 

عازم وین شد.
خبــر  اعــلام  ضمــن  نورنیــوز 
گفت وگوی تلفنی شــمخانی و مشــاور 
امنیت ملی انگلیــس درباره مذاکرات 
وین درخصوص جلســه شــورای عالی 
امنیــت ملــی پیرامــون مذاکــرات رفع 
شــورای  جلســه  »در  نوشــت:  تحریــم 
عالــی امنیــت ملــی بــر ضــرورت حل 
ســریع مسائل باقی مانده که مذاکرات 
بن بســت«  یــا  توافــق  »مــرز  در  را 
قــرار داده، تأکیــد و پذیــرش هرگونــه 
توافــق منــوط بــه تعییــن تکلیــف این 
موضوعات شــده اســت. از نظــر ایران 
هیــچ گونه قید زمانــی نمی تواند مانع 
ادامــه مذاکــرات تــا حصــول نتیجــه و 
دســتیابی بــه توافق خوب شــود و فضا 
ســازی های رســانه ای در مورد به پایان 
رســیدن زمان مذاکرات و... نباید مورد 
اعتنــا قــرار بگیرد.« حــالا بایــد دید آیا 
امریــکا اراده لازم برای جبران گذشــته 

را خواهد داشت یا خیر؟

نایب رئیس کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس شورای 
اســلامی از جلســه فوق العــاده این کمیســیون بــا حضور وزیــر خارجه 
بــرای بررســی آخرین تحولات صــورت گرفتــه در مذاکــرات وین خبر 
داد و گفت که این جلســه فردا تشــکیل می شــود. پیش از این ابراهیم 
عزیزی در گفت وگو با ایسنا اظهار کرده بود: کمیسیون امنیت ملی روز 
دوشــنبه ســاعت 12:۳0 جلســه ای با حضور امیرعبداللهیان وزیر امور 
خارجــه بــرای مذاکرات وین تشــکیل می دهــد. همچنیــن نمایندگان 
مجلس خواستار بررسی مذاکرات وین در جلسه ای با حضور وزیر امور 
خارجه شــدند و نایب رئیــس مجلس از احتمال برگزاری این جلســه 
در روز سه شــنبه خبر داد. به گزارش ایرنا، سید غنی نظری در نشست 
علنی دیروز- یکشــنبه )۸ اســفندماه( در روند بررسی لایحه بودجه در 
اخطار قانون اساســی گفــت: وزیر امور خارجه باید برای تشــریح روند 
مذاکــرات در مجلــس حضور یابــد و به  نمایندگان گــزارش دهد، زیرا 
نمایندگان باید در مقابل ملت پاســخگو باشــند. ســید نظام موســوی 
نیز در جمع خبرنگاران گفته اســت: احتمال دارد روز سه شــنبه جلسه 

غیرعلنی مجلس برای بررسی مذاکرات وین برگزار شود.

در پی ابتلا به اُمیکرون، قالیباف در دفترش قرنطینه شد
   خبــر اول اینکــه،  مشــاور رئیس مجلس شــورای اســلامی از ابتلای رئیس 
مجلس شــورای اســلامی به کرونا خبر داد و گفت کــه محمدباقر قالیباف در 
دفتر کارش قرنطینه شــده اســت. به گزارش ایســنا، احســان عسکری مشاور 
رئیس مجلس شورای اسلامی در مطلبی در صفحه توئیتر خود نوشت: »بعد 
از بروز علائم سرماخوردگی، نتیجه تست اُمیکرون آقای دکتر قالیباف مثبت 
اعلام شــد. الحمدلله حال عمومی شــان مســاعد بوده و در دفتر کار مجلس 
قرنطینه هستند و امور مربوطه را پیگیری می کنند وطبیعتاً برای عدم انتقال 

بیماری به سایرین از حضور در صحن علنی خودداری خواهند کرد.«

 برگزاری جلسه رسیدگی به پرونده کثیرالشاکی 
آذین خودرو سارینا

  خبــر دیگــر اینکه، پس از دســتور رئیس قوه قضائیه مبنــی بر تعجیل 
در رســیدگی به پرونده های کثیرالشاکی، جلسه رسیدگی به پرونده آذین 
خودرو ســارینا صبح دیروز برگزار شــد. در این جلســه تعدادی از شکات 
بــه بیان چگونگی فریب خوردن خود توســط متهمــان پرونده پرداختند 
و نظــرات خود را مطــرح کردند. رئیس کل دادگســتری البرز در حاشــیه 
این جلســه رســیدگی با برخی از شکات این پرونده به گفت و گو پرداخت 
و ضمن اســتماع صحبت های شــکات، قول مساعد داد تا این پرونده به 

فوریت رسیدگی و رأی آن تا پایان سال صادر شود.

نمی توانیم هر آرزویی را در بودجه بیاوریم
  دســت آخر اینکه، معاون سازمان برنامه و بودجه در انتقادی نسبت 
بــه اضافه شــدن برخــی بندها به لایحــه بودجه، ایــن روند را زمینه ســاز 
عدم تحقق این مصوبات و درنهایت درج در گزارش های تفریغ بودجه 
دانست و گفت: علت محقق نشدن این مصوبات، این نیست که دولت 
آن را انجام نمی دهد بلکه درج موضوعاتی اســت که ارتباطی با بودجه 
نــدارد. به گــزارش ایرنا، این اظهارنظر ســید حمیــد پورمحمدی پس از 
آن بیان شد که نمایندگان در نشست علنی روز گذشته خود، با پیشنهاد 
نماینده شــیراز مبنــی بر الحاق یک جــز به بند ج تبصــره ۸ ماده واحده 
لایحــه بودجه موافقت کردند. پورمحمدی در مخالفت با این پیشــنهاد 
گفــت: بنــد ج تبصــره ۸ هزینــه ای و بودجــه ســند دخل یا خرج اســت و 
نمی توانیــم هــر فکر، ایده و آرزویــی را در بودجه بیاوریــم، چرا که دیوان 
محاسبات گزارش تفریغ بودجه مصوب را تدوین کرده و بیان می کند که 
هیچ یک از احکام محقق نشــده، اما باید به این نکته دقت کرد که علت 
عدم تحقق مصوبات این نیســت کــه دولت آن را انجام نمی دهد، بلکه 

درج موضوعاتی است که ارتباطی با بودجه ندارد.


